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ROMÂNIA  

JUDEŢUL ALBA 

MUNICIPIUL SEBEŞ  

CONSILIUL LOCAL  

Nr.315/10.05.2023          

 

 

 

PROCES  -  VERBAL 

 

 

           Încheiat  azi 24.04.2023,  ora 14,00  cu ocazia şedinţei extraordinare, cu convocare de îndată a 

Consiliului Local al Municipiului Sebeş , jud. Alba . 

           Dl.Luca N- prin dispoziția Primarului Municipiului Sebeș nr.248/24.04.2023 se convoacă 

Consiliul Local al Municipiului Sebeș în ședință  extraordinară cu convocare de îndată  astăzi ora 

14,00 în conformitate cu art. 137 alin (1) din O.U.G nr.57/2019 privind Codul Administrativ cu 

modificările și completările ulterioare, pe aplicația Zoom. 

           Dl.Luca N– pe ordinea de zi avem 3 proiecte de hotărâri. 

           Dl.Blaga- nu mi se pare normal ca la ora 14,00 să primesc mail că sunt convocat la ședință la 

ora 14,00, nu am avut timp să citesc, nu am avut timp să fac nimic, am intrat doar să vă spun că în 

semn de protest o să părăsesc ședința.Mulțumesc frumos. 

           Dl.Luca- eu am avut o discuție mai devreme cu doamna secretar general vizavi de ora care e un 

pic foarte apropiată de ora ședinței, ora când am primit și proiectele, acum lăsăm la aprecierea 

fiecăruia dacă mai stăm o oră, ne vedem la ora15,00 sau continuăm cu ședința, cum credeți și 

dumneavoastră. 

           Dna Vlad– proiectele de hotărâri fiind vorba de o ședință de îndată pot fi dezbătute în cadrul 

ședinței, dacă aveți nelămuriri. Dl.Primar a convocat ședința, este o ședință extraordinară cu convocare 

de îndată. 

           Dl.Primar- dlor colegi dacă vă uitați pe ordinea de zi lucrurile cred că sunt destul de clare, nu 

are rost să discutăm de ce ne întâlnim acum, de ce nu avem proiecte mai vechi.Noi știm foarte bine 

când avem ședința ordinară, există o urgență este ședință extraordinară, avem dreptul să dezbatem în 

timpul ședinței toate proiectele, orice explicații vi le pot da în mod direct.Dacă sunt întrebări vă pot 

explica la fiecare proiect ce înseamnă. 

           Dl.Luca- asta va fi și dorința mea dle primar dacă se poate la fiecare proiect să ne spuneți 2, 3 

cuvinte. 

           Dna Vlad- face prezența domnilor consilieri. Răspund prezent un număr de 15 consilieri din 

totalul de 19, lipsesc domnii consilieri: Blaga L, Lorintz L, Radu C și Salău M. Ședința se poate 

desfășura în condiții de legalitate. 

           Dl.Luca N- dă citire ordinii de zi a ședinței de consiliu de îndată. 

 

 

ORDINE DE ZI 

 

1. Proiect de hotărâre privind alocarea sumei de 1,80 mii lei din bugetul local pe anul 

2023 pentru finanțarea Clubului Copiilor Sebeș. 

 Inițiatorul proiectului: Primarul Municipiului Sebeș, Dorin Nistor 

Transmis spre avizare Comisiei de studii prognoze economico-sociale, buget, finanțe și 

Comisiei pentru învățământ, cultură, sport, agrement, monumente istorice protecție socială, 

protecție copii, culte, sănătate și familie. 
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2. Proiect de hotărâre privind aprobarea modificării organigramei și a statului de 

funcții al Direcției Generale de Asistență Socială, Medicală și Comunitară Sebeș. 

Inițiatorul proiectului: Primarul Municipiului Sebeș, Dorin Nistor 

Transmis spre avizare Comisiei pentru administrație publică locală, juridică și de disciplină și 

Comisiei de studii prognoze economico-sociale, buget, finanțe. 

 

3.Proiect de hotărâre privind stabilirea salariilor de bază pentru funcţionarii publici şi 

personalul contractual din cadrul aparatului de specialitate al primarului Municipiului 

Sebeș și din cadrul instituţiilor şi serviciilor publice aflate în subordinea Consiliului 

Local al Municipiului Sebeș. 

Inițiatorul proiectului: Primarul Municipiului Sebeș, Dorin Nistor 

Transmis spre avizare Comisiei pentru administrație publică locală, juridică și de disciplină și 

Comisiei de studii prognoze economico-sociale, buget, finanțe. 

Dl.Luca- supune la vot ordinea de zi- se aprobă în unanimitate.-15 voturi pentru. 

 

 

 

ORDINE DE ZI 

 

1. Proiect de hotărâre privind alocarea sumei de 1,80 mii lei din bugetul local pe anul 

2023 pentru finanțarea Clubului Copiilor Sebeș. 

                               Comisia economică- aviz favorabil 

                               Comisia de învățământ- aviz favorabil 

Dl.Primar- cei de la Clubul Copiilor, amsamblul folcloric merge în Bulgaria, au acolo o 

invitație și le asigurăm combustibilul 1800 lei, astfel încât să se poată duce să își facă 

programul. 

Dl.Luca- supune la vot proiectul de hotărâre- se aprobă în unanimitate- 15 voturi pentru. 

Dna Vlad- arată că s-a aprobat proiectul de hotărâre și s-a adoptat HCL nr.  86/2023.    

 

2. Proiect de hotărâre privind aprobarea modificării organigramei și a statului de 

funcții al Direcției Generale de Asistență Socială, Medicală și Comunitară Sebeș. 

                               Comisia de administrație- aviz favorabil 

                               Comisia economică- aviz favorabil 

Dl.Primar- la acest proiect avem mai multe modificări în ceea ce privește organigrama și 

statul de funcții, medicul dentist din cadrul Compartimentului de medicină dentară și-a făcut 

cerere de suspendare pe 1 an de zile,trebuie să vacantăm postul, sunt niște promovări, 

vacantarea funcției de portar ca urmare a pensionării domnului Muntean Eugen, doamna 

psiholog și-a făcut cerere de suspendare. Despre aceste modificări este vorba, promovări în 

funcție și vacantări. 

Dl.Luca- supune la vot proiectul de hotărâre-se aprobă în unanimitate- 15 voturi pentru. 

Dna Vlad- arată că s-a aprobat proiectul de hotărâre și s-a adoptat HCL nr.  87/2023.    

 

3.Proiect de hotărâre privind stabilirea salariilor de bază pentru funcţionarii publici şi 

personalul contractual din cadrul aparatului de specialitate al primarului Municipiului 

Sebeș și din cadrul instituţiilor şi serviciilor publice aflate în subordinea Consiliului 

Local al Municipiului Sebeș. 

                             Comisia de administrație- aviz favorabil 

                             Comisia economică- aviz favorabil 

Dl.Primar- aici este vorba despre o majorare salarială de 5%, așa cum știți prețurile au 

crescut, au existat niște îngrădiri în ceea ce privește salariul maxim admis în cadrul 
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administrației locale, au fost câteva modificări, au fost contestate la Curtea Constituțională, au 

fost soluționate în data de 21 cu aplicabilitate în data de 22.04. În speță avem majorare cu 5% 

la toate funcțiile de execuție,  excepții avem colegii de la SVSU unde aveam o diferență între 

șofer și servant destul de mare, câteva sute de lei, problema era că la un incendiu cei care 

trebuie să intervină adică servanții de multe ori au avut nemulțumiri, se simțeau nedreptățiți și 

de aceea am considerat că e bine să facem și o ajustare pentru acești colegi ca această 

diferență să nu mai fie atât de mare.A doua problemă este legată de câțiva colegi  care 

lucrează pe funcție contractuală și nu pe de funcția publică deși sunt pe același tip de 

activitate, de exemplu Direcția venituri, diferența de salariu era undeva la 1000  de lei între el 

și colegul care propriu zis făcea același lucru, avem și aici cred că 4 cazuri și am considerat că 

e bine să ducem lucrurile la același nivel. De asemenea pentru funcțiile de secretar general, 

arhitect șef, directori, ele nu au putut fi majorate nici la nivelul anului trecut pentru că erau la 

nivelul viceprimarului, așa cum spuneam s-a schimbat legislația și permite astfel încât și la 

dânșii să facem corecturile măcar cu indicele de inflație, să ajungem așa cum am făcut și cu 

ceilalți colegi în luna noiembrie, începând cu 1 decembrie.Considerăm că o astfel de majorare 

ar fi corectă în condițiile în care  ei sunt cei care își asumă responsabilitatea tuturor 

proiectelor implementate și până la urmă așa este și corect pentru că măcar inflația să o 

acoperim.E adevărat că și așa puterea de cumpărare a scăzut considerabil, dacă este să ne 

raportăm la nivelul de salarizare din 2018 cu ceea ce se întâmplă astăzi indiscutabil că 

lucrurile stau în defavoarea angajatului la acest moment pentru că la alimentele de bază, 

întreținere, energie și absolut tot ceea ce înseamnă coșul zilnic în mod real costurile au crescut 

considerabil și în concluzie trebuie să venim cu ajustări, măcar o parte din aceste creșteri să 

fie acoperite. Astăzi am hotărât că e bine să facem această modificare, să vă propunem și 

bineînțeles dumneavoastră să luați decizia în consecință în funcție de cum doriți. Sebeșul în 

momentul acesta are o presiune foarte mare pe tot ceea ce înseamnă investiții, avem nevoie de 

implicarea tuturor colegiilor și dorim ca cât de cât o parte din confort să fie asigurat.Nu e o 

creștere foarte mare, nu e o sumă care rezolvă problema dar cu siguranță este un plus. 

Raportat la nivelul de salarizare mai ales din instituții subordonate la nivelul ministerelor, 

celor care țin direct de guvern cu siguranță nivelul de salarizare este mai mic, considerabil 

mai mic.Așa ne-am angajat și la întâlnirea cu reprezentanții salariațiilor din luna noiembrie ca 

în momentul în care Curtea Constituțională v-a da un verdict voi propune o majorare cu încă 

5 %. 

Dl.Șerbănescu- eu aș dori și aș fi foarte fericit ca aceste creșteri salariale să se reflecte și în 

activitatea personalului care primește aceste creșteri salariale.  

Dl.Primar- cu siguranță și eu îmi doresc același lucru, nu cred că sunt probleme.În România 

nivelul de salarizare este unitar.Primăria Municipiului Sebeș are o grilă de personal de 204 

angajați, nu este ocupată în acest moment la capacitate, mai avem la Direcția de Asistență 

Socială undeva spre 40 de colegi cu toate posturile vacante, aici discutăm inclusiv de SPAP, 

Poliția Locală, toate structurile ce sunt subordonate primăriei. Dle Șerbănescu sunt de acord 

cu dumneavoastră și sper ca oamenii să perceapă efortul și să înțeleagă că până la urmă 

dorința noastră este să aibă performanță și mai bună de aceea suntem și preocupați de acest 

subiect. 

Dl.Șerbănescu- eu mă refeream strict la creșterea performanței profesionale ca urmare a 

stimulentelor materiale. 

Dl.Luca- o creștere de 5% din punctul meu de vedere ca și om care am în subordine câțiva 

oameni e mult prea mică în comparație cu ceea ce înseamnă 14,5 rata inflației.E clar că 

vorbim de o sumă mică în momentul de față dar e bine că e un plus.Cei care lucrează pe 

proiecte au suplimentar ceva bani din proiecte și drept urmare nu cred că 5% te ajută să 

muncești mai mult sau mai puțin. Cred că în primul rând dezvoltarea municipiului contează și 

cei care lucrează în proiecte sunt suficient de bine renumerați pentru ceea ce fac acolo.  
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Dl.Primar- în luna noiembrie am propus și s-a aprobat o majorare cu 15%, indiscutabil că 

ideal ar fi să poți să dublezi tot timpul nivelul de salarizare,  totuși trebuie să fim echilibrați 

pentru că prețurile crescute generează o presiune foarte mare pe bugetul local, toate 

investițiile aflate în derulare ne pun în situația în care  trebuie permanent să găsim resursă 

suplimentară pentru ca aceste proiecte să fie implementate, o mare parte din ele trebuie 

implementate până la șfârșitul anului.Toate contractele de finanțare semnate de noi la o 

anumită valoare în final ajung datorită creșterilor de prețuri la alte și alte valori, în urma 

licitațiilor și a devizelor actualizate. Diferențele de sume trebuie să fie asigurate de 

administrația locală pentru a putea duce la bun sfârșit investițiile pe care ni le-am propus.Cu 

toate aceste creșteri suntem o administrație care am fost atenți la resursă, am încheiat 

întotdeauna cu rezultate bune fiecare exercițiu bugetar, sunt convins că o să ne descurcăm și 

în continuare.Nu știu dacă va fi o hotărâre de guvern care v-a pune anumite restricții, există în 

media prezentat un astfel de proiect guvernamental care presupune ca cheltuielile materiale să 

fie la nivelul anului trecut, cred că în situația asta probabil la un moment dat o să rămânem 

fără multe din bunurile și serviciile pe care vrem nu vrem ar trebui să le încheiem la  contracte 

cu valori mai mari decât anul trecut datorită creșterilor de prețuri și la energie, birotică, 

servicii.O să vedem ce se întâmplă, nu știu dacă va fi aprobată sau nu.Este prima dată când o 

administrație centră impune o regulă asupra administrației locale, cred că a mai fost acum 10 

ani de zile ceva de genul acesta.Foarte interesant că probabil cei pedepsiți vor fi cei care se și 

descurcă pe resursă proprie că cei slabi nu pot fi pedepsiți pentru că lor li se asigură finanțare 

de la bugetul de stat, Sebeșul nu este în această situație. O să vedem, ne vom adapta.Eu v-aș 

ruga fiecare pe linie politică dacă aveți posibilitatea să puneți întrebări pentru că măsurile 

astea care până la urmă au consecință directă asupra bugetului local al Municipiului Sebeș, 

asupra noastră a tuturor pot să ne ducă într-un blocaj.În România a mai existat o perioadă în 

care nivelul de salarizare din administrațiile publice locale a fost foarte prost și poate de aceea 

au avut un personal dezinteresat și nu aș vrea să ne întoarcem la astfel de situații și să ne 

pierdem oamenii buni pentru că asta rămâne pentru mine o preocupare.În condițiile în care 

noi avem un număr impus de salariați, nu putem să ieșim din anumite limite financiare, adică 

chiar nu ar trebui ca cineva să se bage într-o bucătărie a unei administrații care culmea se 

finanțează singură pe tot ceea ce înseamnă funcționare și chiar mare parte din dezvoltare.  

Dl.Bogdan D- sunt perfect de acord cu aceste măriri pentru cei care lucrează în administrație 

dar trebuie să ne gândim puțin și la faptul să existe un echilibru între administrația locală și 

privat, un echilibru între salariul de la stat și cel de la privat să nu existe un dezechilibru pe 

posturi similare, eu zic să acordăm niște facilități și celor din mediul privat, să existe un 

echilibru între salariile de la stat și cele din mediul privat.Poate că găsim  soluții ca și cei din 

mediul privat să poată să aibă niște creșteri salariale pentru că și acolo problemele sunt mari 

tot vizavi de gaz, curent, apă, impozite și alte taxe.Trebuie să existe un echilibru între 

salariații de la stat și cei de la privat. 

Dl.Primar- noi nu putem reglementa salariile din privat.La nivelul Municipiului Sebeș 

salariile din privat sunt mai mari decât în public în momentul acesta. 

Dl.Luca- supune la vot proiectul de hotărâre. 

Dl.Popa- nu participă la vot. 

Voturi: 

      -14 voturi pentru-Albu,Alisie,Bogdan A,Bogdan D,Bogdan G, Luca,Lupu,Marcu,Popiuc, 

Radu A,Rodean,Săliștean,Stoica,Șerbănescu 

- abtineri- 

- vot contra –  

-1 neparticipare la vot-Popa D 
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Dna Vlad- arată că s-a aprobat proiectul de hotărâre și s-a adoptat HCL nr. 88/2023.    

Dl.Luca N - declară lucrările ședinței încheiate și mulțumește domnilor consilieri pentru 

participare.  

Epuizându-se  ordinea de zi, şedinţa  ia sfârşit, drept pentru care s-a  întocmit prezentul proces 

– verbal în forma prezentată. 

 

Sebeș la  24.04.2023 

 

 

 

PREȘEDINTE DE ȘEDINȚĂ                          SECRETAR GENERAL Municipiul Sebeș 

Consilier local, Luca Nicolae                  VLAD CRISTINA ELENA 


